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VINÁRSTVO CURDOVI 

Jiřina – od mladosti vinárka, povolaním vinárka a chovateľka koní. 

 

Identifikačné údaje 

Názov: Jiřina Pavelková 

Lokalita: Božice, Česko 

Rozloha: 9 ha 

Rok založenia: dlhoročná rodinná tradícia  

Hlavné činnosti: víno, chov koní 

Web / Facebook / Twitter: https://www.facebook.com/vinarstvi.curdovi/  

 

Jiřina Pavelková má 29 rokov. Je absolventkou magisterského štúdia na Poľnohospodárskej fakulte 

Juhočeskej univerzity v Českých Budějoviciach. 

Hospodári na farme v Božiciach v Juhomoravskom kraji. Výmera farmy je 9 ha. V súčasnosti má všetku 

pôdu, ktorú obrába, prenajatú od rodiny a od štátu. 

Jiřina sa zameriava najmä na pestovanie viniča a výrobu vína. Okrem toho prevádzkuje chov koní. Na 

samozásobovanie farmy využíva ornú pôdu a lúky. 

Čo sa týka vinohradov, Jiřina pestuje vinič integrovaným spôsobom. Väčšina viníc je staršia ako 30 rokov. 

Staré a choré jedince postupne obnovuje. Hlavné pestované odrody sú typické pre danú vinohradnícku trať 

a oblasť, sú to Veltlínske zelené, Sauvignon, Müller Thurgau, Mopr Blanc, Welschriesling. Ďalšie odrody 

vo vinohrade sú: Pinot Gris, Zweigeltrebe, Riesling a Chardonnay. Hrozno sa zbiera postupne v závislosti 

od jeho zrelosti a podmienok daného roka. Väčšina zberu sa uskutočňuje, kým hrozno nedosiahne 

cukornatosť 21° NM.  

Na ornej pôde pestuje Jiřina najmä ovos a kukuricu na kŕmenie koní. Doplnkovými plodinami sú jačmeň, 

proso a slnečnica. Na farme je aj pasienok s rozlohou 1 ha pre kone, ďalšie 2 ha pasienkov sa využívajú na 

kosenie trávy na výrobu sena. V súčasnosti sú na farme dve kobyly (samice koní). Jedna kobyla je slovenský 

teplokrvník a chová sa na chovné účely. Druhý kôň je jej dcéra. Jiřina v súčasnosti rozširuje stajňu. Hneď 

ako bude stajňa hotová, plánuje pridať dve chovné kobyly a zároveň ponúkne priestor na komerčné 

ustajnenie rekreačných koní. 

Vďaka vinici je Jiřina členom družstva miestnych vinárov (https://cs-cz.facebook.com/dbv.bozice/). 

Členom sa mohol stať len vinár z tejto lokality. Všetci spolu obhospodarujú jeden blok vinohradov, ktorý 

má spolu 16 hektárov a spravuje ho 35 členov. Jiřina vidí veľkú výhodu členstva v tom, že časť prác vo 

vinohrade (najmä mechanické práce, ako je udržiavanie pôdy medzi viničnými traťami, aplikácia 

syntetických prostriedkov povolených v integrovanej produkcii, regulácia buriny pod viničnými kríkmi) sa 

objednáva a vykonáva pre všetkých vinárov naraz. Znamená to výraznú úsporu času a ekonomickú úsporu. 

Identifikuje však jednu nevýhodu – služba sa objednáva o niečo neskôr, ako by si mladá vinárka želala 

(napr. kvôli preventívnemu ošetreniu). Okrem toho členovia družstva v spolupráci s obcou organizujú rôzne 

vinárske podujatia, ako sú tzv. otvorené pivnice (podujatie, keď mnohí miestni vinári otvoria svoje pivnice 

pre verejnosť, ponúkajú produkciu a predávajú svoje víno) alebo výstavy vín. 

Družstvo prepojilo vinárov aj iným spôsobom. Spolupráca je viditeľná najmä v čase zberu úrody; bežné je 

požičiavanie technológií alebo pomoc pri spracovaní vína v pivnici. Výhodou takejto spolupráce je neustále 

odovzdávanie skúseností, rozširovanie poznatkov o rôznych technológiách výroby vína používaných v 

pivničnom hospodárstve. Technológie vo vinohradníctve sa neustále rozširujú, prichádzajú nové trendy, za 
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normálnych okolností samostatný individuálny výrobca nie je schopný sledovať všetky trendy. Takto sa 

celá komunita spoločne zdokonaľuje tým, že sa učí jeden od druhého. 

Jiřina stále plánuje investície. Je potrebné rozšíriť priestory na skladovanie vína. To znamená, že bude 

musieť postaviť ďalšiu pivnicu alebo kúpiť a zrekonštruovať nejakú staršiu pivnicu. V nasledujúcich piatich 

rokoch bude potrebné investovať do obnovy najstaršej časti vinohradov. Znamená to vyklčovať časť 

vinohradu (približne 0,5 ha) a znovu ho vysadiť. Jiřina by tieto investície veľmi rada realizovala s podporou 

Programu rozvoja vidieka EÚ. 

Mladá vinárka začala podnikať v poľnohospodárstve tým, že zdedila podnikanie, v ktorom sa pohybuje od 

detstva, po zakladateľovi vinárstva – svojom dedovi. Postupne, v závislosti od ekonomických možností, 

podnik rozširuje a modernizuje. 

V budúcnosti Jiřina plánuje kúpiť alebo prenajať ďalšie vinohrady, aby sa vinárstvo mohlo stať jej hlavnou 

obživou. 

Fotky: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


